

工业建筑

ISSN 1000-8993
CN 11-2068/TU
CODEN GJIAE5



INDUSTRIAL CONSTRUCTION

中文核心期刊 主办:中冶建筑研究总院有限公司
建筑科学领域高质量科技期刊分级目录期刊

工程诊治与运维

The image shows a large, bold, dark blue text "2021.4" in the foreground, partially obscuring a background photograph of a modern building under construction. The building features a curved glass facade and a steel frame. In the top left corner of the background image, there is semi-transparent text that reads "抗震 安全 建筑 构造" (Seismic resistance, Safety, Construction, Structure) and "主动控制" (Active control). Below this, it says "建筑物围护系统" (Building envelope system). The overall composition suggests a focus on modern engineering and construction.

51卷 第579期

Industrial Construction

绿色建筑研究与实践

- | | |
|---|----------------------|
| 1 寒地气候区高大空间建筑围护体系模块化设计策略研究 | 张龙巍 陈冉 陈宇, 等 |
| 6 基于寒冷地区气候适应性的大空间建筑形体优化设计
——以辽东湾邮轮码头客运中心为例 | 李晋阳 黄勇 张龙巍, 等
张小平 |
| 12 碳平衡分区方法在桓台县域低碳空间规划中的应用 | 冷红 姚金 于婷婷, 等 |
| 20 基于风貌引导的小城镇居住建筑低碳化改造研究 | 池方爱 徐利明 彭昌海 |
| 31 建筑平面能耗系数的推导与应用——以斯宅传统民居为例 | 王薇 主曼婷 |
| 40 基于气候适应性的江淮北部传统建筑绿色营建技术 | 张辉 韩啸霖 弓南, 等 |
| 46 基于径向基函数与正交试验的高层住宅被动式节能设计多元因素分析 | 朱晶 冯世辉 刘劭同, 等 |
| 53 热线法测定麦秆纤维增强新型材料热工参数 | 朱晶 冯世辉 郭清华, 等 |
| 58 掺加麦秆植物纤维碱矿渣胶凝材料墙体热工性能试验 | |

城乡规划和建筑理论

- | | |
|------------------------------------|-------------|
| 63 皖南地区民居的功能拓扑关系解析 | 汪强 李早 马虎, 等 |
| 74 产业转型中的上海旧建筑空间重塑 | 储艳洁 吴强 任磊 |
| 81 存量更新背景下东北制药厂南厂区遗存型工业用地保护性开发策略研究 | 金连生 陈晨 |
| 87 南京汤山康养特色小镇矿业遗迹生态修复研究 | 陈从建 钱声源 |

工程结构与结构防灾

- | | |
|--|----------------|
| 93 海岛地形下强风爬坡效应数值模拟分析 | 郭健 胡成杰 李松, 等 |
| 99 水平可动边界下张紧悬索参数振动建模及其共振分析 | 闵光云 刘小会 周晓慧, 等 |
| 105 正交斜放竹条覆面桁架搁栅承载力试验研究 | 柏文峰 袁媛 苏何先, 等 |
| 111 考虑楼板效应的盖板加强型延性节点钢框架节点
区震损与应变发展的对比分析 | 厉见芬 王燕 陈晓 |
| 118 加载方式和锚固长度对钢筋套筒灌浆连接性能影响试验研究 | 王占文 陈建伟 鞠士龙, 等 |
| 126 螺旋箍筋约束波纹管浆锚搭接技术抗震性能研究 | 王传林 宋梅梅 |

岩土及地下工程

- | | |
|-----------------------------------|----------------|
| 132 砂岩地层扩底桩抗拔承载特性现场试验研究 | 杨柏 肖世国 马建林, 等 |
| 139 隧道锚的承载性能及其影响因素研究 | 廖明进 安稳 汤华, 等 |
| 148 基于 Terzaghi 极限承载力理论的加筋地基承载力研究 | 刘拴奇 张昌军 张文娟, 等 |

高性能建筑材料

- | | |
|---------------------------|----------------|
| 154 纳米二氧化钛颗粒对混凝土力学特性的影响 | 徐超 陈有亮 杜曦 |
| 161 改性磷酸镁水泥制备及其力学性能试验研究 | 白伟亮 李明 谢齐 |
| 167 稻壳灰与偏高岭土掺料对再生混凝土性能的影响 | 曹笑波 魏子洋 王晨霞, 等 |

综述

- | | |
|---------------------------|-------------|
| 172 小应变土体硬化模型参数取值研究现状与展望 | 罗敏敏 陈贊 周江 |
| 181 T形截面波形钢板 - 混凝土组合墙研究进展 | 王宇伟 郭彦林 王梦争 |

复材结构

- | | |
|---------------------------------------|----------------|
| 189 斜向 U型箍控制复材加固混凝土梁端破坏的试验研究 | 冯百川 刘锋 付兵, 等 |
| 194 配置纤维复材筋和普通钢筋的水泥基复材 - 混凝土组合梁抗弯性能研究 | 孙虎平 |
| 199 玄武岩鳞片对环氧涂料附着力的影响 | 赵进阶 李佳兴 杨勇新, 等 |

工程实录

- | | |
|----------------------------|-------------|
| 204 苏州高铁新城椭球形会展中心结构布置与抗震分析 | 周一王锦 李健男, 等 |
|----------------------------|-------------|

CONTENTS

目次

- 1 Study on Modular Design Strategy of Tall and Large Space Building Enclosure System in Cold Area ZHANG Longwei CHEN Ran CHEN Yu, et al
- 6 Climate Adaptability Optimization of Large Space Building Form in Cold Area: Take Liaodong Bay Cruise Terminal Passenger Transport Center as an Example LI Jinyang HUANG Yong ZHANG Longwei, et al
- 12 The Application of Carbon Balance Zoning Method in Low Carbon Spatial Plan of Huantai County ZHANG Xiaoping
- 20 Research on Low Carbonization Transformation of Residential Buildings in Small Towns Based on Style Guidance LENG Hong YAO Jin YU Tingting, et al
- 31 Derivation and Application of Coefficient of Building Plane Energy Consumption: Based on the Case of Sizhai Village CHI Fangai XU Liming PENG Changhai
- 40 Research on Green Construction Techniques of Traditional Buildings in Northern Yangtze-Huaihe Region Based on Climate Adaptability WANG Wei ZHU Manting
- 46 Multi-Factor Analysis of Passive Energy Saving Design for High-Rise Residence Based on RBF and Orthogonal Experiment ZHANG Hui HAN Xiaolin GONG Nan, et al
- 53 Thermal Parameters of Wheat-Straw Fiber Reinforced Novel Material Measured with Hot-Wire Method ZHU Jing FENG Shihui LIU Shaotong, et al
- 58 Experiment on Thermal Performance of Wall Made of Alkali-Activated Slag Cementitious Material Mixed with Wheat-Straw Plant Fiber ZHU Jing FENG Shihui GUO Qinghua, et al
- 63 Analysis of Topological Relations on Regional Dwelling Functions in Southern Anhui WANG Qiang LI Zao MA Hu, et al
- 74 Space Remodeling of Shanghai Old Buildings in Industrial Transformation CHU Yanjie WU Qiang REN Lei
- 81 Study on the Protective Development Strategy of the Industrial Land of the Remaining Type of Northeast Pharmaceutical Factory Under the Background of Stock Renewal JIN Liansheng CHEN Chen
- 87 Study on Ecological Restoration of Mining Relics in Nanjing Tangshan Healthy Pension Characteristic Town CHEN Congjian QIAN Shengyuan
- 93 Numerical Simulation and Analysis of Strong Wind Climbing Effect on Island Terrain GUO Jian HU Chengjie LI Song, et al
- 99 Parametric Vibration Modeling and Resonance Analysis for Tension Suspension Cable Under Horizontal Movable Boundary MIN Guangyun LIU Xiaohui ZHOU Xiaohui, et al
- 105 Experimental Research on Bearing Capacity of Joist Consisting of Orthogonal Oblique Placement Bamboo Strips and a Wooden Frame BAI Wenfeng YUAN Yuan SU Hexian, et al
- 111 Contrastive Analysis on Damage Phenomena and Strain Development in Joint Area of Cover Plate Reinforced Steel Frame Considering Floor Effect LI Jianfen WANG Yan CHEN Xiao
- 118 Experimental Study on Effect of Loading Mode and Anchorage Length on Connection Behavior of Goruting Sleeve for Rebars Splicing WANG Zhanwen CHEN Jianwei JU Shilong, et al
- 126 Seismic Performance of Slurry Anchor Lapping of Corrugated Pipe Restrained by Spiral Stirrup WANG Chuanlin SONG Meimei
- 132 Field Test Study on Uplift Bearing Characteristics of Concrete Belled Piles in Sandstone Strata YANG Bai XIAO Shiguo MA Jianlin, et al
- 139 Study on Characteristics of Uplift-Bearing Capacity and Influence Factors of Tunnel Anchorage LIAO Mingjin AN Wen TANG Hua, et al
- 148 Research on Ultimate Bearing Capacity of Reinforced Foundation Based on Terzaghi Theory on Ultimate Bearing Capacity of Foundation LIU Shuanqi ZHANG Changjun ZHANG Wenjuan, et al
- 154 Effect of Nano-TiO₂ Particles on Mechanical Properties of Concrete XU Chao CHEN Youliang DU Xi
- 161 Experimental Study on Preparation and Mechanical Properties of Modified Magnesium Phosphate Cement BAI Weiliang LI Ming XIE Qi
- 167 Effects of Rice Husk Ash and Metakaolin Admixture on the Properties of Recycled Concrete CAO Fubo WEI Ziyang WANG Chenxia, et al
- 172 Research Status and Prospect of Parameter Selection for the HS-Small Model LUO Minmin CHEN Yun ZHOU Jiang
- 181 Research Progress of Concrete-Infilled Double Steel Corrugated-Plate Composite Walls with T-Section WANG Yuwei GUO Yanlin WANG Mengzheng
- 189 Experimental Research on Suppression of Debonding in FRRMC-Plated RC Beam and Slab Ends by Using Oblique U-Jacket FENG Baichuan LIU Feng FU Bing, et al
- 194 Flexural Behavior of ECC-Concrete Hybrid Composite Beams Reinforced with FRP and Steel Bars SUN Huping
- 199 Effect of Basalt Flake on Adhesion of Coating ZHAO Jinjie LI Jiaxing YANG Yongxin, et al
- 204 Structural Layout and Seismic Analysis of the Spherical Exhibition Center in Suzhou High Speed Railway New City ZHOU Yiyi WANG Jin LI Jiannan, et al